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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, AUGUST 28; 1870
| 9:49 o'clock a.m.

MR, SHINN: May I address the Court, your Honor?

THE COURT: Just a monient.

All parties, counsel and jurors sare present.
Yes, Mr. Shimm? '

MR. SHINN: May we approach the bench, your Honox?

THE COURT: Very well.

MR. SHINN: Thank you.

(The following proceedings wexe had at the |
bhench out of the hearing of the j;ary:)

MR. SHINN3 Your Honor, my c¢lient Miss Atkins has
informed me thigs morning that she is very sick and I
believe she didn't look too good, your Honor.

THE COURT: What?

MR. SHINN: She doesn't 1o.ok too good and she tells
me she cannot stand to sit in court all day today, she
is very sick.

She went to the infirmary yesterday &nd this
morning. She wants to go back. -She is very sick.

THE COURT: What is wrong with hex?

MR. SHINN: She has a backache; she has cramps,
headache. She has come down with some kind of a flu, I

" think, I don't know.

THE COURT: 1Is there a medical examinei in the
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building?
MR. STOVITZ: There is a doctor in the men's jail,

| youx Honmor. May we suggest this, that if she 18 in some

kind of crucial pain that we will recess, but if she is
not actuéilj‘f, we can get her an aspirin.

MR. SHINN: She's already had an aspirin.

MR. STOVITZ: She had an aspirin?

MR. SHINN: Yes.

MR. BUGLIOSI: My experience has been, your Honor,

~ you call the doctor back here In jail and he's down in

five minutes.

In my cage he took a witness in chambers znd

maybé we can do that now, call a doctor down, 1t would

 take 15 minutes.

MR. STOVITZ: Could she last until the recess?
MR. SHINN: No, I don't think so.
THE COURT: We will take a brief recess at this

. time. Can you commnicate with the doctox?

MR. BUGLIOSI: I will handle it. I will have the

THE COURT: Maybe they can take her to one of these
other courtroomsg, the jury room upstairs' and ‘examine her.
MR. BUGLIOSI: Yes, your Hopor. ’

(The following proceedings were had in open
court in the presence and hearing of the jury:) '
THE COURT: All right, 1ﬁdies and gentlemen, we are
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going to take a brlef recess. I will ask the bailiffis to
tgke the jury back up to the jury room.

{Recess.)
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(The following proceedings were had in

1 ¢hambers, all coungel but Mr. Stovitz present, the defen-
" dants not present:)

THS CCURT: You are Dr. Teormajian?
DR. TOOMAJIAN: Yes, sir.
THE COIRT: The record will show that all counsel are

- pregent except Mr. Stowvitz, and that Dr. Armand Toomajian

| £5 present.

Have you examined Miss Atkins, Doctor?
DR. TOOMAJIAN: Yes.
THE CCURT: Could you find anything the matter with

DR. TOOMAJIANZ . I didn 't find anything significant.
she feels that she might be coming down with the

 £lu. shé is conplaining of some pain in her abdomen, her

 lowekr abdomen.

ohe states that she has a probable ovarian gyst.

1 Bhe doesnft have any evidence~of fevey or flu-iike iliness

at this time. B |
 She does complain of a little tenderness here
in the abdomen, but I think she is well enough to continue
at thé‘pmeaent time .
If she complains about the pain adain, then I

~think maybe the matter will have to be re-evaluated over
"at 8ybil Brand; but at the present time, I think she is

well enough to continue.
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Are you in private practlice, Doctor?
DR. TOOMAJIAN: I am with the Sheriffls Department at
the central Jgail, the Men's Central Jail.
THE COURT: Any questions?
Mr. Shinn? |
MR. SHINN: Yeg, your Honor.
Doctor, how long did you examine hex?
How many minutes?
DR. TOOMAJIAN: Five or ten minutes.
_ MR. SHINN: Five or ten minutes?
DR. TOOMAJIAN: Yes,
MR. SHINN: Did you give her various types of tests?
DR. TOOMAJIAN: What tests? I examined her ears,

" nose, throat, neck, chest and abdomen.

obviously I couldnt!t do any lab tests.
MR. SHINN: Did you take her temperature, Doctor?
DR. TOOMAJIAN: Yes. Her temperature was normal,
98.6. S ’
MR: SHINN: Nothing further.
THE COURT¥ All r;l.ght. '
Well, theh, why' don 't we fprdcéed, gentlemen?
I take it tht there ig no specfal kind of
medication she should taka? -
DR. TOOMAJIAN: No, not at the bresentf. time .
As I said, if the abdominal pain should become
worse, then I think it will bave to be discontinued; but -
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' right now I don 't think it is that much of a problen.

THE CQURT: All right.

DR. TOOMAJIAN: It is something that she has had for
three years already, as far as the cyst goes,

THE COURT: fThank you very much, Doctor.

DR. TOOMAJIAN: Okay. | |

MR. BUGLIOSI: Your Honor, there is another brief
point.

THE COURT: This doesn't involve the doctor, does 1t?

MR. BUGLIOSI: ﬁo. 1t doesn't involve the doctor,
your Honhor. | '

THE COURT: Okay.
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2a~-1 MR, BUGLIOSI: I have some documents here from the
2 | Sheriff's 0ffice showing the perlod of incarceration for
3 | Sandra Pugh, Mary Brunmer and Robert Beausolei1.1
4 : All attorneys except Mr. Kanarek are willing to
5 | stipulate to the period of incarceration.
£ | Mr. Kanarek did not want to do that. I just
7 | had & conversation with him, and now he indicates that
s |~ he doesn't feel that this information is material.
& 9 | So, I would ask the Court to zule on its
10 | materiality, and then if it is material, I believe Mr.
un | Kanarek would stipulate.

2 | MR, KANAREK: Well, I will congider it further.,

13 You don't have to do it right this instant,
. u | do you?

1B | MR. BUGLIOSI: I brought it up about two weéks ago

16 { and you put it off then. Now I hdve brought it up again.

17 | We have to take care of it sometime.

. | MR. KANAREK: There are gome c¢ritical aspects to that
19 | that I am sure are obvious to you, and that is why you
° 2 |  want to get it into evidence, because you have a certain
N 2 | viewpoint.
£ MR. BUGLIOSI: T agree, it is pro-prosecution
% | evidence because it corroborates Linda Kasabian's
% story about coming down here to visit them, »
.- % MR- KANAREK* But there are also some adjuncts to
2% | it that are prejudicial that far “outwl,eighs the probative
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value.

MR. BUGLIOSI: Coming in in this way, it is much
safer for‘the defense,

MR. KANAREK: Let me worry about that.

You can call people to the stand and teli
them not to mention certain aspects., ‘

If you inject error into the case, that ig
your resgponsibility.

MR. BUGLIOSI: 1If we call someone and the person
blurts out that he got the death penalty on this date and
go forth ==

MR. KANAREK: I am sure you can inform your witness.

MR. BUGLIOSI: Why create problems.

THE COURT: T don't see why the County ghould pay
for all this orn the record.

" Why don't you discuss these problems among
yourselves.

MR. KANAREK: I don't either.

MR. BUGLIOSI: Would the Court indicate that this is
material,

Linda Kasabian testified, I think, that two
days after the secord night she went to Sybil Brand looking|
for Mdry Brunner a;:ui ‘Sandra Pugh becausge Charles Manson
told her to go therehto vigit these »_people‘; and alsq'
Robert Beausoleil.. She said she went there and she

couldn't see them.
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THE CQURT: This was or what occasion?
MR. BUGLIOSI: This was, I think, two days after the
second night, which would be the 12th, I believe:

Now, these records do indicate that, in fact,
Sandra Good or Sandra Pugh, and Mary Brunner and Robert
Beausoleil were, in fé.ct,’ inéarcérated down here at that
period of time. - EE -

‘I’HE COURT: Those are buginess records, officlal
records? | ’

MR, BUGLIOSI: A certification of fhe recofds, yes;x
Yyour Honor.

Now, Mr. Kanarek 1s going to argue ~- and I
don't blame him for arguing this ~- that Linda told some
repregentative of the County Welfare Department, or
wherever she went to get her baby back, that she left
Los Angeles on August 6th or 7th or 8th. In other words,
before the murders.

This is just a speck of evidence to indicate
that she did, in fact, leave after the murders.

Now; Mr. Kanarek's point is that this doesn't
prove that Linda visited these people. I grant the Court
that, but that does not go to the admissibility, it goes
towards the weight.

I would like to get into evidence that these
people were, in fact, imcarcerated at the period of time

that Manson told Linda to go down and visit them.

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10 |

18

13

15
16
n

A8

-19 |

20

| .

2417

And I'm trying to save time, ingtead of calling
these people over here I would like to enter into a

| stipulation.

Likewise, with the ownership of the car found

| on the premises at the Tate regidence -=

MR. KANAREK: No problem there.

MR. BUGLIOSI: You will stipulate to that?

MR. KANAREK: Yes.

MR. BUGLIOSI: Your first statement was you would not.
MR. KANAREK: No, because I thought you were including |

11 | the car of Mr. Swartz in that.

MR. BUGLIOQSI: NoO, no.
MR. KANAREK: Ag to the automobiles on the Tate

Premiseg, no problem.

MR. BUGLIOSI: I don 't have to bring anyone down from

' Sacramenta.

MR. KANAREK: No, that is not necessary as to the
automobiles on the Tate premises.

As to the other aspects, may I make an argument

{ to the Court.

THE COURT: As to the =- ‘
MR. KANAREK: =~ materiality.
THE COURT: -~ of the people being in jail on a

| Particular date? -

MR. KANARER: Yeg, your HOnor.

Your Honorx, it is8 my position this is a

7

CieloDrive.coOmARCHIVES




0

12

R
14 |

{ there just because she at this time perhaps Xnows that at

15

16

4

18

19

20

2 |
:’ judicial notice of it, and it is true that when people go

23

28 |

9418

- synthetic bootstrapping, it is an illegal bootstrapping.

Th other words, Linda Kasabian comes to court

and says she went to jail on certain days, or that she

could not see the witnesses on certain days -~- pardon me,
these particular people. . '
And counsel is going to try to aubstantiate that

she went there by proving that these people were infail,

and my pomitlon ig that thig -- f£irst of all, it is not

material and it is not relevant.

Furthermorxe, ‘the prejudicial value far outweighs

'a»ny probative value, the fact that these paople ware some=

where at some particular place doesn 't mean that she went

over there.

You cannot make any inference that she went over

some time they were in jall.

But your Honor, there is another, a batter

réascon, and that is the best evidence rule.

The best evidence rule, thexe is improper _

fqunaats.on for the usa of this.

" The best evidence ig, and the Court can take

to visit at a jail, they make req.uests‘t'o visit people,

o4 |@nd there are documents.

‘Tha basgt evidence rule to show that Linda A
Kagabianp ever did what she sald she did is to have some kind
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of slip 6f paper where Linda Kasablan, as your Honor well

knowg, -- aven attorneays have to £ill out requests, and

certain documents, which I know the jail keeps.

MR. BUGLIQSI: They told me thay don!t have it. You

-1 can bring that out in your defeénse, Mr. Kanarek.

MR. KANAREK: No, sir, thig is not the best evidence.
The best evidence ig -~ ’

THE COURT: The best evidence of what?

MR. KANAREK: Of her attempting to see them, would

be the §lip.

THE COURT: The best evidence rule has nothing to do

with that.

MR. KANAREK: Yes, it does, your Honor.
The best evidence rule reguires that thay use --
THE COURT: The hest evidence rule refers to the

contentg of a writing.

MR. KANAREK: Youx Honoxr, that is the narrow version.

~ But in the present Evidence Code I submit that

' the best evidence :l:‘\:l'il.eki elncompaggels —-

For instance, you canpnot introduce secondary

| evidence unless you can show that the primary evidence is

net around. .

'.EHE COURT: That has nothing to do with secondary

| evidence.
2 ,

I agree that there 18 a question of whather or

. not it is relevant.: -

MR. BUGLIOSI: Your Honor, the relevancy is they are
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going to claim that she was not even in town,

Now, she testified that Manson told her -=-
THE COURT: 'That Linda was not in town?
MR. BUGLIGSIz They are going to ¢laim that Linda was
noi: ‘in town.at the time of thesge murders.

Now Linda has already testified, it is part

| of the record, that Manson told hex, it is part of the
: record, and we are going to uge it in argument, that

. Manson toid hexr to 'gn down and visit these pecple who were
in jail.’

3

Now, all we are doing is putting on documentary
evidence that they were back in jail,

THE COURT: Of course, there is no logical link

 between the two.

He may bave told her to go down and visit

' Mayor Yorty, and evidence that Mayor Yorty was in town

would hot prove anything, but that Mayor Yorty was in town.
MR. BUGLIOSI: This 1s circumstantial evidence that

- she made the trip.

THE CQURT: No, it is not. You can put on evidence
I was in town, too, it would not prove she vigited me.
MR. BUGLIOSI: That iy praposterous.

Sandra Pugh, Mary Brunner and Robert Beausoleil

: ware part of the Family at the Spahn Ranch. There would be

a reason for Manson to tell her to go visit these people.
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You.
THE COURYy %Who knows?

MR, BUGLXCBX: I mean, your Nonor, this is up to the

Jury t¢ dacide.

N t
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3a-1 THE COURT: Mr. Bugliosi, the point I am trying to
» | get over to you is that there 1s no logical lipk between

- the pregence of these people in town on a parficular day
4 and her having visited them. | | | ’
5 MR. BUGLIOSI: The link is that it ig =~ -

6. | THE COURT: Thexe were a lot of people in town on
7 that day. She is no more likely to have vigited them than
g | anyone else, because of the fact that they were there,

o [ MR. BUGLIOSI: These were people living at Spahn
10 Ranch with her, people that Manson told her to visit.

u - THE COURT: That may be true, but it doesn't --

12 MR. BUGLIOSI: These are people inm the group.

18 THE COURT: The opposite might be true.

o ' In other words, if the defense could prove

15 | these people were not in town on that day, then they

% | could -~ they would have an argument to show that she
17 { could not have visited them.

18 But the converse is not true; because they

v | were here does not mean that she visited them.

20 MR. BUGLIOSI: It doesn't prove it, your Honor. But
21 circumstantial evidence is evidence that tends to prove

2 the point at issue.

23 | We are not saying it proves it.

2 | THE COURT: I don't believe it is circumstantial

25 | evidence. I just don't gee it. It isn't.

26 . MR. BUGLIOSI: Manson tells her to go visit some
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‘prople in jEil. BNow we axw putting on avidenks that

thass people weve in fact in jail,

THE COURY: Bur thers wers 10,000 other psopls {u
J#il iu the County on that dsy also.

MR BUCLIOSE: But thay were not peoplay Nos 1, who
wege paxt of che £auily whe Iived &t the Spabn Rewehi,
Andy No, 2, they waxe not puople whe Xanson sold Linda
o visit,

 It's wizesdy {n the record. Linds said
"angon told sx ta g0 viele Sendre Puph, Robext Besusoleil |
aud Hary Srunnex.” | - . ;
Vhat dLffexence docs it maxe 1 the 10,000
ather people were id Juill ' .

THE LQURT: Xt doewn't prove a vinik.

{Re BUCLIOSI: It doesn't tend ko prove & vislef |

THE COUMT: Mo, it is pot sivcumstantial svidanes
ok & visit.

HR, MIGLIOSE: It is not sivcumstaatial wvidence
that Manwon told her thase things? Cas't we drav sn
inferoncs, 12 abs sald *Hacwon told we Lo visit these |
people,” can't we drav an Infexwsce that be would mot bave
rold her to do #o Lf thexe people weve nok In fact 4n
suil,

He would oot ssud Hex on & wild goose chimw
and say *Go visit Saudre Fugh in the County Jail,”™ wham
a8 & watter of Zast she wak At the ¥aruxisll.
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. you want to draw the inference that he was gending Linda

- town two days after the second night, go dotmtown and visit

In Manson's mind these people were in jail,

and that is why he sent Linda down to vigit them, unless

on wild goose chases.
If it weren't in the record already, your Honor; |

but it is already in the record, "Manson told me to go downf

Sandra Pugh, Bobby Beausoleil and Mary Brumer.”
The defense is going to argue that Linda was

not even around in that period of time, was not even around.

1
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3p-1 ! : THE COURT: 1If you were going to put on evidence
. 2 | from one of these persons that Linda Kasabian in fact

> | wvisited them, then of course you would have a link,
v MR. BUGLIOSI: She was told, Linda was told when
she went down there to the jaill that these people were at
the jail, but they were not available to hexr; they were
; - in court. |

Now, how would Linda have known this 1s these
people were not in fact in jail.

10 All I am trying to do is corroborate her

" | testimony. How would she have known unless you want to

Z | draw the iﬁﬁerence, the defense wanted to draw the

¥ 1 inference that I got together with Linda and I said "Linda,

o .

15

these people were in jail and here are the documents.”

That is the only inference you can draw.

1 She went to jail, dnd these people were there;

L they were residing there but they'tée_rej. temporarily gone.

ol Where would she hdve gotten this information,

¥ if it weren't & fact, if she hadn't actually been down

| there?
g a | I grant the Court, I am the first one ko grant
%] the Court that it is a speck of circumstantial eviglenée.

It 1s a speck, but the fact that it is a :

speck does mnot gbo toward the issue of admissibility, it

23
2

a 2%
. 1 goes toward the weight.

ol The defense can argue that this does not prove
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she visited these people, that is the defense argument,
it has nothing to do with the admissibility, ag far as 1

‘can see, it only goes towards the weight.

I put on cases where there hardly was a speck
of circumstantial eviderce, much less direct evidence,
and you just build a case on a speck here and a speck
there and a drop here, and before you kmow it you've got
the total picture.

And this is what I am txrying to do here,
put on the total picture. :

| THE COURT: Yes, you see, but .this does not lead
anywhere, Mr. Bugliosi. You are 'not‘"trying to ghow that
in fact the visit was écconplished. '

MR. BUGLIOSI: I am trying to show‘thaﬁ. Mangon did
have a conversation with Linda. '

THE COURT: You cannot prove ,ii: by this witness. She-
already testified she had a conversation. You have that |
evidence of the conversation. | | |

MR. BUGLIOSI: But the defense is going to argue
that she could not have had this conversation with Manson
because she was not even in town.

_THE COURT: Thet's right, you can argue that.

MR. BUGLIOSI: This is circumstantial evidence that
ghe did have thls convexrsation with Mangon subsequent to
the two nights because Manson would not have told her to
go vigit the jail if these persons were not in fact in
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jail. ‘ ,
THE COURT: I doh't think that is true. I don't
think that is true. |
MR, BUGLIOSI: The Court feels then that there hé.s '
glready been an MO established in this case that Charles
Manson has a habit from which he never varies to send -
people on goose chages. . -
I mean, this is apparently what the Court is
saylng, that the fact he sent her --
THE COURT: Now, come on, Mr. Bugliosi, I am not
saying that at all. ‘
I am saying this is not circumstantial evidence
of anything, that is what I am saying.
MR. BUGLIOSI: We admitted the circumstantial evidence
that he had & conversation with her and the conversation
had to have taken place after these muxrders.
THE COURT: 1I have already indfcated I don't think
what you are trying to show is circumstantial evidence
of anything, otherwise I would permit it.
She just testified to her cornversation with
Manson; she testified to her trip to jail.
| You are mnot trying to show by this that she in
fact vigited anyone; nor do you have any evidence,
apparently, that she did in fact visit dnyone.
What you are trying to show is that because

someone was present in g place, that she must have done
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1B

something else, which there is no logical link between

them.
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3c-1 MR. BUGLIOSI: I am trying to prove Linda wag in town

on thege two hot summer nights between August 9th and 10th,
‘ 2 when these several people were murdered.

I am trying to prove Linda was within the
Los Angeles dou:}ty geographical boundaries.
] L 'hisg is a speck to prove it. Unlese we infex
| that Charles Marigon sant Linda on a goose chase, "I know
| {they are not 'the;:'Qt' ‘Linda, but go down thexe anyway."
- Unless the Judge wante to draw that inference,
fhis s evidence she vas in town. Tt i not comeluglve

LU ~ :
direct evidence but it is evidence from which we can draw ax .|

inference because Manson would not have told her thase

12
1 things.

13
.. - The most veasonable infarance is that Manson

" ' would not have told hexr thase things unless in fact they

] 1 were in jail.
1

If he knew they were not in jail he never
7

. would have sent her down there.
18

It is a speck of evidence that Linda did have a
12

- . conversation with Manson, and she was in Los Angeles at the

time of these murders.

I wouldn 't even go into this Lf the defense were
22

| not going to argue that Linda was not in town.

) Mr. Kapnarek «- I am not criticizing him for it,
2

., - he is doing the proper thing =~ he is putting on evidence
25 .

. now that Linda told these people out at Sylmar, wherever it
2
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wag, she left town August the 6th or 7th.
. S0 it is extremely cruclial to the Péople to
show she was in town.
Wall, I would ask the Court in any event, I
am sorry we are taking up all thig time, I would ask the
Court to just think about this a little bit more. I really
think that that does have relevancy towards the fact that ‘
she did have this conversation with Manson after the murdexrs.|
, ' I would ask the Couxt to reserxve a rxuling on it,
I do Qeq'a lot of relevance and I would not see that
relevance if the defense were not claiming that she was not
in town. | | ’
h And tgén ;t-wpuld not hﬁve %nY~relavance,
When they are trying ta<s§y she was not around on these
two nightg, those documenté hava a lot of relevance,
' THE COURT: The way the evidence stands now theéy could
not argue phe was not in town because these paople ware in |
jail.
MR. BUGLIOSI: No.
THE COURT: I have no evidence in the record on that.
MR. BUGLTOSI: Right, right, but we are putting on
this evidence to corzoborate her story that she was in town.
Unless the defense will stipulate.
Will you stipulate she was in town on these two
nights? I am not,saying she was at the residence:; that she

was in town.
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Will you stipulate to that, and we will forget
about these records?

MR. FITZGERALD: Well, when you characterize the

' defense argument, T don't think you arve necessarily

correct.

MR. BUGLIOSI: I am sure you will argue more than I
have jindicated.

MR. FITZGERALD: Linda Kagabian made a gtatement to

Armand Kroeger, the socilal workex,you referred to,

- she made a number of statements that were inconsisgtent with
- her testimony, and I think it ils fair to say that the

défense will argue that her inconsistent statements are

impeachment.

Whether we will argue the inconslstent
statements are substantive evidence, asg you are ~:.=m‘tggexaﬂ::i.ng;'
is. another proposition.

There also may be some problemé uyndex the
recent cases as to whether or not you can argue that hex
statement to the gocial worker that she left the sState on
tha 6th ox 7th 'ﬁcan be rece:h(ed as substantive evidence,

';f t‘hat is the case, that those cannot be

| rageived as substantive evidence, then the whole thrust

of your position is incorrect.

MR. BUGLIOSI: Number one, you know as well ag I do,

ag a very experienced and capable trial lawyer, that jurors

consider impeachpment testimony substantively: there is no
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| question about it, this is a stipulated fact among trial

| 1awyers, that even though they are instructed, they will

| think about it in the jury room. It does not go up to the
| point of zero and forget about it.

Number two, ever though it is limited to

| impgachnent, we are talking about her credibility. This

goes towards her credibility, the issue of her credi};ili.ty.

‘ Apart from the affirmative substantive isgsue,
it goes to the credibility issue.

 MR. FITZGERALD: All it demongtrates is that these

péople were in the jail. It does not demonstrate her
credibility in the sense that thege documents indicate she
want to the jail.

MR. BUGLIOSI: It ténds to confirm a conversation
she. had withsmansbn after the murders.

W@ are geing to =~ we are alleging, of course,

1 that Manson certainly was in Los Angeles; that he wag not
. pulling the buttonsg from London.

We axe tal;;ing a Jdot of time, your Honor, I

1 would ask the Court to reserve a ruling on this.

"THE CQURT: When did you propose to put this in?

. MR. BUGLIOSI: I proposed t¢ put this in when she was
testifying. 1 |
Then I asked for a stipulation and ailﬁghree
defense counsel agreed to stipulate that these three

pacople were in custody on those dates.
And then Mr. Kanarek =~-=
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MR. KANAREK: I didn't agree to stipulate.
MR, BUGLIOSI: I am saying that the other three
defenge attorneys agree to stipulate to these facts,

Mr., Kanarek.

MR. SHINN: I stipulated to the facts if the Judge
wuld allow that in.

MR. BUGLIQST: Actually, you never said that.

MR. SHINN: Well, I meant that. |

MR. BUGLIOSI: All xight.

CTHE COURT: T will consider it further.

As I say, I don't think it is circumstantial
‘evidence that ény visit was made. |
MR. BUGLIOSI: I agree with the Court. Well, mo.
THE COURT: I suppose, really, the only relevancy,
if any, .that it hag iz to show that it was possible.

MR. BUGLIOSI: As I say, It is a speck of evidence.
1t Is possible. .It is just a speck of evidence. It is.
not much.

My MO is to put on specks; as Paul knows. He
does the same thing. I put on gpecks of evidence and
leave it up to the jury to deci;le how robust or how

' anemic that speck happens to be. It Is up to them.

B ¢ knbw‘,if‘i were on a jury -- I say' thig in

| all candor -- that document or thése stipulations would

have some relevancy to me.

I say that in complete candox, "you;v Honor.
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- MR, FITZGERALD: There is another aspect of the
problem that hasn't been mentioned, and that is the

| possible prejudicial aspect of the testimony that may

irure to the defendants.

| IE, in fact, the prosecution :LS able to estab«
lish that the people named in this document, Robexrt Beauso-
leil, Mary Brunner and Sandra Good, are so-called Family

members, he is then introducing evidence that some Family

| - members were in jail on unrelated offenses, which may

rub off on these defendants who are also members of the
Family.'

| Now, I would agree that that might be a some-
what tenuous proposition were it not for t_ihe cqnspiracy |
count that ischarged in Count VIII of the indictment.

What the prosecution wants to show is a close
interyelationship between all the peaple who 1ived at the
Spahn Ranch during the months of June, July and August,
1969. |

| 1f he introduces evidence that some members
of that so-called Family were in jail on unrelated offenses,
it might be prejudicial. The jury may speculate that, well, |
the people at the Ranch had a criminal disposition because '
they were in jail on other offenses; therefore, there is
some tendency ﬁo believe that they were implicated in the
offer‘x,ses' charged befiore the court.

MR. BUGLIOSI: Wélk, I see your point, but the
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 proolem is, Paul, she has aireg&}; testified that they
| were in jail. - - "

- it goes towards the issue of her credibility that she was
} in town. |

This only goes towdrds the'issue not to show
that these other people at Spahn Ranch were criminals but
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| trial,

THE COURT: Well, gentlemen, let's get back to the

I will give it further consideration.
MR. BUGLIOSI: Thank you very much.
" MR. KANAREK: Very well, your Honor.
There are some other aspects why it shouldn't

. be admissible, becauss of some detall.

THE COURT: You can offer that, then, Mr. Kaharek,

1 at the tima that Mr. Bugliosi attempts to have it received.

MR. KANAREK: Very well.
Thank you, your Honox .
THE QOURT: ALl right.
(Whereupon, the following proceedings were had
in open court, all defendants, counsel and jurors present:)

THE COURT: All parties, counsel and jurors are
You may proceed, Mr. Bugliosi.

DAVID M. KA’ESUYAMA,

1 the witness on the stand at the time of the adjournment,

‘resumed the stand and testified further as follows:
2 |-

DIRECT EXAMINATION (RESUMED)

{ BY MR, BUGLIOSI:’
24 |

Q Doctor, on the date of August 11, 1969, did you

also perform an autdp‘sy on the body of Romemary La Bianca?

L3
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a2 g A Yes, I did. W
5 Q and where d_id you perform the autopsy?
-. 3 A At the office of the Medical Examiner, the
. | coronei"s Office, in the Hall of Justice.
" Q@ At what time of day?
¢ A Approximately 11:30 a.m.,
. g 1 Q I take it that you reduced your autopsy findings
o | g | to a written autopsy report, Doctax?
’ 5 ', A vYes, I did.
' Q and do you have that report with you in court

y | teday, Dogtor?

2 A Yes.

" | MR. BDGLIOSI: Is there any objection to the doator
. u | referring to the report during his testimony?

% ; MR, KANAREK: No objection, your Honor.

- MR. SHINN: No objection. |

- MR, PITZGERALD: No objection.

- MR. BUGLIOSI: @ As a result of the autopsy,

o | Boctor, did you form any opinion of the cause of death of

{ Rosemary 1a Bianca?

A Yeg, I did.

Q And what is that opinion, Doctox?

A The cause of death was ascribed to multiple

o4 | 8tab wounds to the neck and trunk causing massive hemorrhage.
. 25: | MR. BUGLIOSI: Your Honor, I have here a photograph |

o 1 of a female Caucasian.
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1 May it be marked as People 's next in ordex?
e g L THE COURT: 231 for identification.
. 3 | MR. BUGLIQOSI: I have another photograph of the
8 | female.
132 . ~ May it be mavked as people 's 232 for
6 identification?
. 7 ~ THE COURT: It will be so marked.
- MR. BUGLIOSI: I have here another photographof the
: 0 female .
233 0 May it be marked as People !'s 233 for
n | itdentification? '
12 THE COURT: It will be so marked.
13 | MR. BUGLIOSI: I have here another photograph of tha
. 1 : 2male, 4
234 . May it be marked People's 234 for identification?
% THE CQURT: It will be go marked.
- MR. BUGLIOSI: I hawve here another photograph of
the femalie. B
235 =, | o
19 : . May it be marked People's 235 for
* » 1dg§xg;_f1cition?_ - "
2; : . '"HEE CQUR‘E:’ It will be so :i‘za‘rhéd‘.
o MRy BUGLIOST: I have here another photograph of the
o3 | female, | 4 '
o '24 ' May it be marked as P'eople‘ 's 236 for identifi-
. 05 |G2tion? .
5 THE COURT: It will be so marked.
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MR.BUGEIOSI: I have here another photograph of the
female. |
May it be maxked as People!s 237 for
identification? )
'I‘IIE COURT: It will be so marked.
'ilﬁ. BUGLIOSI: I have here another photograph of the
female. |
- May it be marked as Peoplefs 238 for
identification? '
THE COURT: It will be so Quaike&.
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Lb-1 , | BY MR. BUGLIOSI: ;

o} Q I show yqu'Pedﬁle's 231 for identification,
o Doctor. e E, |

. Is that a pﬁt}o‘tog:gph,bf_ Rosemary La Blanca
taken ,under your di;:ecﬁion at the'CQrOner’ 8 !Offi'ce?’

¢ A Yes, sir., .- _' A_ ,
. . Q On August the 11th?
g | A Yes, sir, it is,
T ’ 9 Q What is shown in that photogrsgph, Doctox?
w | A It is a photograph of her head and neck and
u | the upper portion of her trunk.
@l Q I show you People's 232 for identification.
& 5 | Is that also a photograph of Rosemary La
. R ‘: Bianca?
- A Yes; sir. '
6 | Q Taken under your direction at the Coroner's
| Ofice on August 11th?
1;; A Yes, sir, it 1s.
- It is a photograph of Rosemary La Bianca's

- right side of the face #nd neck and the upper portion
of her body.

20

. 2 |
oo 1 show you People's 233 for identification.
il Is that also a photograph of Rosemary La Bilanca? |
o | A Yes.
o 5 This is a photograph of Rosemary La Blanca

', | showing her back, mostly on her left side.
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Q Taken on August the 1lth at the Coroner's
Office under your direction, Doctar?
A Yes, it was.
I show'you People's 234 for identification.
Is that élgo a photograph of Rosemary L#
Bianca? ' ;o]
A ‘Yes, sir.
Q .. Taken under yéur direction on August 11th at
the Coroner's Office? ' . o
A Yes. .+ f"- : o
It is a photograph of Rosemary La Bianca
showing the front part of her body from the left side.
Q@ I show you People's 235 for identification.
. Is that also a photograph of Rosemary La
Bianca taken at the Coroner's Office under your direction
on August the 1Lth?
A This photograph depicts --
Q Your answer is yes, Doctor?
-4 Yes, it is. ‘
Q What is depicted in that photograph, Doctor?
A It shows actually the appearance of her body
ﬁrior to the removal of the pillowcase that was over her
head, prior to the removal of the electrical cord that was
logsely arOuﬁd her neck, and also shows portions of
the clothing that she had on.

That actually is a photograph of the upper
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1 | portion :of the body and the head.

- 2 Q. I show you People's 236 for identification.
. 3| Is that also a photograph of Rosemary La
4 .: Bianca, Doctor?
5 | A Yes, it is.
6 | Q Taken on August Ilth at the Coroner's Office
. 7 under your direction?
V 8 | A Yes, 1t 1s.
’ E : _ q And what is shown in that photograph?
' 16 I’ ' A 1t ghows the front part of her chest and the

11 upper por’tz.on of he:; abdomen.

e | Q I show you People's 237 for identification.
5 : | ' Ig that also a photograph of Rosemary La
. U B:Lanca téken on August the Ilth, 1969, at the Coroner 8
15 | Office under your direction? e
16 | A -Yes, it is. | ‘
1 | . Q What ig dep'icied in thaé I}t{ot’ogra;;h, Doctor?
s : A This shows a complete view of her back,

he £1s. . 1 | both right and left sides.

20 1

22 |
28

24
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Q 1 show you People's 238 for identification,
Doctor.
Is that also a photograph of Rosemary Ia Bilanca -

taken under your direction at the Coroner!s office on

| august 11en?

A Yas.

It is a photograph of the remains of Rosemary

La Bianca as I f£irst saw her with the pillow case over

- hei head, the electrical cord around her neck, a nightgown

and what appears i‘:c_‘be. a Liglﬁ; hcusécoa_‘t, and the wvay it
appeared prior to the removal of all the ;xrticiea of
clothing.., : .

Q Arve these photographs, People's 231 through
238 for iLdentification, falr and accurate represantations

of the ragpective portions of Mrs. Rogsemary La Biancalg

A Yesg, they are.

Q At the time that you cbserved her body prior to
the autopsy: is that correct?

A Yes, it is.

Q Now, showing you again Peoplets 235 for

| identification.

Doeg thig appear to be an alectrical coxd
that was around Rosemary Ia Bilanca!s head?
A Yes,

There ig an electrical cord with a kmot near the
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4cﬁ 1 | plug portion of it that is ardunﬂ’the' neck ovexr the pillow
‘ 9 | cBSe.
| 3 Q First, there is a pillow case ovex her head;

s | is that correct?

5 A Yes.
& | Q Then there is an electrical cord on top of the
. 7 | pillow case?
8 - A Yes.
i 9 - MR, BUGLIOSI: VYour Honor, I have here what appears to

1.0 | be an electrical cord.

1 May it be marked as People !'s next in order?

w4 THE COURT: 239.
5 | MR. BUGLIOSI: @ I show you People's 239 for
’ - iL. identification.
3 Have you ever seen that electrical cord before,
s | Doctor?
' 1.-7;:, A I believe so. I believe this 1ls the electrical

18 { cord thatr was wrapped around the head over the 'pillow cage,
Q ., ‘This is the electrical cord, People's 239,
‘that is deplcted in People fs 235 for identification?

19

2 .
- o . A - X hﬁlieve 80 yeB.' . '
22 _' Q Did you remove this electricai cord from

»3 | around Mzs. La Blanca 's'neck?
a | A Yes, I did.
. a5 & Q Did you then turn 1t in to a represantative of

2 the Log Angeles Police Department?
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~ definitely say it was the same type of knot.

1A Bianca have?

A ) R'QSa .
Q Showing you People!s 221 for identification,

tha é»lecirical cord which was tied arcund leno Ia Bilancals

Do you ;:ecall :Lf that electrical cord was tied
similarly or diffarently from the electrical cord which wase
tied around Rosemary La Bianca’s head in Peoplels 2357

A They were both around the neck. However, I can |

Q You don 't recall it?
A No«

Q How many stab wounds, Doctor, did Mrs.

A Mrs. La Bianca had a total of 41 stadb wounds
ofr both the front and the back side of her body, of which

eilght were considered gevere or fatal.
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4d=-1 1} ] So eight of the 41 stab wounds, in your opinion,:

‘ 2 | Doctor, were fatal in and of themselves; is that correct?
| 3 : A . Yes. )
4 ,‘ Q Would you briefly break down the location of

5 | these 41 stab wounds on Mrs. L& Biapca's body before you
6 | " step to the diagram, Doctor? ’
. K A Yes.
g | Seven of the fatal wounds were in the upper
9 back o'f( her body. The eighth way on the left Ghest';
1. } - In additlon; there wére 14 on thelower back.
‘1 In addition to the seven noted ~- including
2 | the seven that I first noted on the upper portion of the
) 13 | .back, there were 22 tfotal in the uppex ﬁortion of the back. | -
. 1 | \ The front pbrtion of her b'ddy algo had three
15 | stab wounds, and on the right lower jaw was an area of
16 lf gbrasion and Iaceration an& stabbing which was about: two
7 inches in greatest diametgr'. - T ,
18 ’4 Q ° Were all 41°0f these wounds penetration womds?
19 A Yes. They broke the gkin and penetrated.
2 | beyond the skin levéi‘ ‘ ‘
. | Q - Now, you prepared some disgrams of the body of
2 f Rasemary‘ La Blanca, did you not?

93 A Yes, they were prepared.
‘ 24 i‘ Q Two of them?
@ 2 | A . .Two of them, showing both the front and the

% | back, yes.
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v | Q And that is to your left rear right now,

‘ s | Dogtor?
e 3 A Yes, they are. |
4 -MR. BUGLIOSI: May this diaéram be marked as Pecple's |
s | n'ex;: in oxder, your Honor, People's 2407
240 Td. & THE COURT: 240, | |
. 7 (Mr. Bugliosi so marks the diagrams.)

8 1 BY MR. BUGLIOSI:

9 T Q Doctor, would you step down from "t.:he witriess
"1 | stand and approach the diagram.

i} ‘ Would you mark on the diagram the location of
12 the 41 wounds.

B | When you come tn a fatal wound, indicate it
. it | as fatal by inserting an F or writing out the word "fatal",
o | Also tell the Judge and the jury the organ or

6 | the part of the body that the wound penetrated, and the
v direction of thrust of all wounds.

i) | A I will go through the seven first.
| B THE COURT: Will you hand the witness the hand
) 2 | ‘microphone, please? o
. 2 | MR. BUGLIOSI' Yes, sir. ‘
z THE WITNESS: Stab wound No. 1 was on the upper left
2 | side of the back of her neck. 2
28 ; It was going in a, d'bwnward direction from 1eft:
o % | to right, penetrating deeply, and it actuzlly had gone

2% | in between the bodies of the backbone in that area,
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partly cutting through the spinal coxd.

. ¢ - Was that a fatal wound, Doctor?
. ' . b A That was a fatal wound.
‘ All right.

Just mark "F" there next to it, if you will.
A -No. 2 was also in the back, the upper back,
almost on the neck.
It was going in a dovmward direction, and
it penetrated the left lung.
10 " 1 consider this a fatal wound also.
e flog |
2
‘ B |
. 1
5
i |
oow
18 j
w, |
20
- a |

o2 |

2%
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4E-1 ] Stab wound No. 3 was a little lower on the back, |
| also going downward, slightly from left to right, penetrating
deeply. It invelved cutting into the left lung and was ]
algo fatal.

Stab wound No. 4. Also going in the game
general direction, downward, slightly from left to xight,
going forward, penetrating the left lung also, Also
| congidered fatal.

" ; Stab wound No. 5. At about this location.
- Perhaps a little higher. Going downward from left to right

"~ in a forward direction, penetrating a =mall portion of the

- lung, the left lung, going through the diaphragm, and then

. 3 the muscle that separates the chest space where the lungs

._. o | 2 located and the abdominal spate where the other viscera

18 located.
15 _

” It also pentrated the stomach and also

7 penetrated the spleen.
" This is also a fatal wound.

5 | . Stab wound No. 6 is on the right side of the

, | pack. Also going from left to right, downward and forward.

This one penatrated the right lung, and is also

) tonsidexed fai:al. , .
Stab wound Nc;. 7. At about; that location. Also
" onl the right side of the }:ackﬁ Going, again, downward from
.g . left to right, siightly forward. Also penetrating the

2 right lung and also considered fatal.
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In addition, there are many other smaller gtab
wounds, somgé of them quite deep, penetrating for varying
distances up to 5-1/2 inches. Some of them very deap.
However, none of these penetrating any vital structures.

On the lower portion of her back, over her
buttock, were numerous stab wounds also. A total of 14.
14 in number. At about those locations. (Indicating.)

These cut through the skin and into the fat..
However, evidence of bleeding in some of these was not
present. '

There were alsc abrasions oxr rub marks at
certain locations on the body. '

' Q These three abrasions that you have just drawn
in, thoge are not included within the 41 stab wounds, are
they, Doctor? |

A No, sir. These abrasions are not included in
the stab wounds.

' on the front of her body, there was a stab
wound, laceration and abrasion on the lower margin of her
jaw at about that particular location. '

The major stab wound on the front of her hody
was, oh, just outsidé the nipple of the left breast. It
penetrabgid‘ deeply, going from left to right, and penetrated

. the right lung, and is considered fatal.

Anothes stab’ wound beneath that, toward the

| center of the bady, but not penetrating any vital structures,|
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| point (indicating).

1 there where we took the liver tempsrature.

2

was just below and to the right of the right breast.

An abrasion was present at that particulay

Another stab wound here, and also a point
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4E-L | ¥R. BUGLIOSI: You may resume the witnéss stand,
% ’Docto‘r‘.

3 Q - - You have already inserted or indicated the
+ | &1 wounds now; is that right?

s 1 A Yes, I have. |

s E . Q I take if that you personally examined all 41
, | ©OFf the wounds; is that correct?

s | - & Yes, I did. |

ol 9 Based on your examination of the wounds,

10 | Doctor, did you form any opinion as to the dimensions of

ii } the knife blade that caused the wounds?

5 A - Yes, I have.
sl . Q What about the length of the blade?
1 A 1t would have had to have been five and a half

s b .inches,'at least. _

6 i. Q Why do you say that, Doctor?

u | A Several of the wounds were at least five and
i3 | ome=half Inches in depth, from the deepest point to the
19 | skin surfaée.

2 QA So, the length of the blade had to be at

'-21. least five and & half inches? |

i 22 1 A Yes.
2% | . What about the width? |
% . A The width? Several of these wounds were
2 ona inch in width.

% | Q That is the maximum width you found on any of
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4LE-2 i v the wounds?

o A That was the meximum width on all the wounds.
. 3 { Q What about the thickness of the blade, Dac¢tor?
% ¥ A The thickness, I bel:t.eve, would be up to
5 flve-sixteesnths af an inch
gl Q . From wh‘at measurement to fiveesixteenths?
. g} A | There is one that was approximately one«

gl s:[xteenth of an inch in v:t.dth ~+ in thicknesg.

o | Q So, from oné-sixteenth to five sixteenths of
0 an inch? SRS o
1 | A Yes, that is correct.
12 - Predominantly, they were one-eighth to five-
5 | sixteenths of an inch. |
:.,: . 1 | Q Did all the wounds appear to be caused by the
| 15 same type of knife?
16 A Yes, they appeared to be caused by the same
17 | t}}pﬁ of knife.
18 ‘ Q And whét type of knife is that?
1 | A A gharp pointed knife.
} 20 .\ Q Strong or weak?
_-a. 2 | A Quite stromg.
2 | . Q You, of couxse, do not know the number of
2 | knives used to stab Rogemary La Bianca,. do you?
2 | A No, I don't.
‘ 25 | Q Did this sharp, strong, pointed knife appear

2% 1 . 't;o be single or double~edged?
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A From the appearance of the wounds, it appeared

.to be double-edged.

Q I have shown you People's 210 for identifica-
tion, the knife that you removed from Leno La Bianca's
throat, Doctor., Do you recall that?

A Yes, I do. |

Q Based on the dimensions of the wounds to
Rosemary La Bianca, do. you have any opinbn ag to whethei
ot not this knj.fe,'cbuld have caused those wounds?

i ‘ i'donotth]inkso.: :
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«G=1, Q Why is that? ‘
A The length of the blade is much shorter than
‘ b { ‘the depth of some of these wounds, and the marginas do not
' indicata any injury caused by the handle.

Q What about the width? vYou indicatad that many
of the wounds to Rosemary Ia Bianca had a width of one
inch; is that torrect, Doctorx?

P 7.
A Yes.
. g Q And you notice that this knife does not have a
9‘ width of one inch?
. ' A I believe that this knife's width is much lesas
. than one inch.
412 j - Q And you indicated that there were wounds on
. z Ro§emary La Bianca, in your opinmion, caused by a blade with
| a thickness of 5/16 of an inch; is that correct?
= A Approsimately.
lé Q You will notice that this knife, then, doegm not
rlt‘ have a thickness of 5/16 of an inch.
. A It is a very narrow blade.
» . Q About 1/16%
o o ; A Approximately.
| 4 Q With respect to those three abrasiong on

Rogemary La Bianca!s back, Doctor, did they appear to be
racant in origin? ‘

24
’ A Yes, they appsared to be xegent, dquite fresh.
‘ 25
‘ ] Q

26

Haveyou formed any opinion ag to the typs of
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Il

4G2 1 { instrument that could have caused those three linear
.' 2 | abrasions, Doctor? |
' 3 | A Something with a relatively s%raight edge, not
¢ | a real shaxrp cutting edge like a knife.
5 | Q Can you give us an example?
6 | A& - Likessay, a screwdriver, or possibly one of the
» 7 plugs on the slectrical cord.
RN Q  All right.
. 9 | Showing you People's 239 for identification,

. 10 | and specifically directing your attention to the two metal
11 | prongs on this electrical word.
12 Could those prongs have caused the three linear
13 abrasions on Rosemary La Bianca's back, Doctor?

. M A

15

It could, ox somathing very similar to it.

16 |
7
8
19

20

25
24
5 2 1

26
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Q But they ‘d,id not appear to have been caused by
a knife-like insgtrument?
A No, they did not.
Q Did you observe any defense wounds to Rosemary
La Bianca's body?
A | The only one that I could even congider as a
poasible defengse wound would be the rather irregular
cut and tearing wound that was on her right jaw.
| Q Was it on the jaw or slightly below the jaw?

A Actually it was where the skin covers over

the jawbone.

Q That is the right jawbbne?
4  The right "jaw‘bone.

Q Di.d any of Mrs. La Bianca's wounds appear to
bave been fnflicted affer death? '
A - Yes. '

Q Which Wm,mds aré those? ‘

A The smaller wounds on the lower part of her
back, on her hips. o

Q@  Showing you People's 237 for identification,
you see those wounds on that photograph?

A Yes, I do, a number of them.

May I mark them?
MR. BUGLIOSIL: Yeé.
. Your Homor, could he encircle the wounds which

in his opinion were post-mortem?
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THE COURI: Yes, you may.

i’H.E WITNESS: Thank you.

MR. BUGLIOSI: Would you mark those wounds "Post-
mortem"? *

(Witness conplies.)
BY MR. BUGLIOSI;

Q Doctor, why do you form the opinion that these
particular wounds which you have designated on People’s
237 for identification -- incidentally, these are %o the
right and left buttocks, is that correct?

4 Yes,

Q Why do you form the opinion that these were
inflicted after Rosemary had already died?

A I believe these were inflicted shortly gfter
she died or while she was dying, because there is no
amount of discoloration, of bleeding into the tissues
surrounding, like there are in many of the other wounds.

Q You are r*r'éférring to the fact that these
wounds, in the. v;Lc:t.na.ty of tnese wounds, khey are compara=-
tively light coloxed? . T

A Yes, they are., They are muth Iighter in colot.

Q As opposed to the other wounds which appea::

to be dark around the wound?,

A Yes.
Q@  The darkness being ecaused by the blood, right?
A Yes.
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8

Q And the lightness being caused by the absence
of the blood?

A By the absence of the blood.

§  Did you observe any sexual molestations of
the bodi;as of either Leno or Rosemary La Bianca?

4 No, I did not.

Q Any mutilation of any member or 6rgan og either
Leno or Rosemary La Bianca?

A If you do not call the small stab wounds on
her butfocks mutilation, no mutilation. |

2 Incidentally, from a medical standpoint what
do you mean by mutilation?

A By mutilation I mean cutting off structures,

 to disfigure or removal in this particular case, it would

have been after death.
Q Were blood samples taken of Leno and Rogemary
La Bianca and turned over to 2 r‘epreséntative of the Los
Angeles Police bepartment?
A Yes, they were.
rD'JR. BUGLIOSL: Your Homor, I have here what appears
to be some leather thongs, may they be marked People's next
in order? . , o
THE COURT: - 241,
BY MR. BUGLIOSI: ° )
Q Doctox, we are gdi_;lg- to go bag:k to Leno

*

La Bianca for a moment, .dirécting‘ your attentlon to
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| People’s 220 for identification, and 223 for identificatiom, |

do you notice some leather thongs around Leno's wrist?

A Yes, the leather thongs were pre-knotted
around his wrists. ‘ '

Q Did you remove the leather thongs from Leno's
wrists at the Coroner's 0ffice?

A Yes, I did.

Q  You turned them over to a representative of
the Los Angeles Police Department?

A Yes, sir, I did. |

) I show you Exhibit 241 for identification.
Have you ever seen these leather thongs before?

4 Yes, I believe these are the ones that were '

around Leno's wrists.

4] Leno's wrists, is that correct?
A Yes. -
G There appears tobe a knot on these leather

thongs. Is that your knot or is that the knot that was
on the leather thongs at the time you saw them a'mund,'
Leno'é wrists?
A The knot was presexrved intact. }
The tags weré placed there so that the tﬁqng'
itself could be cut apart with digturbing the knot.
MR. BUBLIOSL:; No further questions.
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- called as a witness by and on behalf of the People, having

| been previously duly sworn, was examined and testified

time? You were going to go back to your office and indicate

THE COURT: Cross-examination?

MR. FITZGERALD: No dquestions.

THE COURT: Mr. Shinn?

.MR. SHINN: No duestions, your Honor.

THE COURT: Mr. XKanarek?

MR. KANAREK: No questions, your Honor, thank you.
MR. HUGHES: No questions,. thank you, your Honor.
THE CGURE;: Yoti may step éiown, Doctor.

THE WI'I‘NESS; Thank you.

MR. BUGLIOSI: Thank you, Doctor.

MR. STOVITZ: May the doctor be excused, your Honor?
MR. FITZGERAID: No ¢objection.

THE COURT: You are excused.

MR. BUGLIOSL: People call officer Granado, Joe

Granado.

M. JOSEPH GRANADO,

further as follows:
FURTHER DIRECT EXAMINATION
BY MR. BUGLIOSI?

Q officer, do you recall where we left off last

on the articlas of clothing, I believe they are People’s 50
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through 56, if I am not incorrect, you were going to show

, on those articles of clothing the areas where you got

Popitive benzidine reactions, is that correct?

A Yes, on those articles that I did have a posi-
tive reaction.

Q Do you hava those with you?
4 No, I don't, I turned them over to the clerk.
MR. BUGLIOSI: Oh, All right.
' (Whereupon, the clerk hands the exhibits to
NZr. Bugl;los:l..) ' ' :
Q BY MR. BUGLIOSI: Most of this clothing, in
fact all of it except the white, the shi;t is dark, is that
corregt?
A I would say yes, dark.
Q Well, blue or black.

Did you indicate on the black clothing in

‘whiteg the area of the pomitive benzidine?

A Yes,

Q And on the white T-shirt in biack, is that

aorrect?

A Yos.

Q You will have to talk up a little more loudly,
Officer;

A Yes, that ig correct.

Q We are not going to take these by number. To

|save time we will just take them one by one.
2%

h
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a3 Do you know what item that one is, tha black
" | wesnize?
. * l. A ¥es, thig is == this has my number of G-52,
o MR, BUGLIOSI: It would be People's 52 for
* identification. _
? 0 Point out to the jury the areas where you had
°la Pogitive ‘binzidina reaction. h
N : | A 7 checksd the m-ghirt, the area I got a strong
. - benzidine reaction would be around this area where I
> originally cut off .‘mategria.l for anal,:;zsia-. ,
- - Q Any other area on that blac’k' T-ghirt?
ol A No, bacause I previcusly checked the Te~shirt
2 throughout, and I. found no other area.
. ;l: | | Q This area here then ig the extent of tha
pesitive benzidiga?
5 A As far as I could locate by xandom spotting.
ol Q The random spotting wasg conducted when?
z Was Lt conducted a couple of nights ago?
1 | A Yes, ye;; previously also a couple of nights .
. Bt ago. .
P 2 Q This is People's 51 for identificatlon, some
; 2 blue denims. You have indicated you got a positive on
those.
A Yes, the areas I have encircled in black, tmrd..
21 and there was another area near the bottom of the pants ‘
..‘ & I believe.
25 -
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Yes, in this area hera, which you can also gee
the ata.ina on the back pide of the pants. '
Q What about here in front?

A Yes. .
Q These twp areas right there, right?
A‘ - That’s correct.

. R. "  What about on the left leg, OfFficer?
A Yes, sir; also in that area.
Q

You have to poini: these things out for the
! jury. I might miss them and you-are the one who made the
'markings . o
) A Yes, all the areag I i:aére encircled in black.
Q You point tiaem out.,
A On thé top left portion of the trausers, the
‘rear thigh portion of the trousers, and then we have an

area of the right leg portion, both outside and ingide,

| o£ the pantsg.

Q Okay, here ig People’s 56 for identification,
Officer.

' THE COURT: What was the number of that last exhibit?
THE WITNESS: 51

MR. BUGLIOSI: 51, your Honor .

Q BY MR. BUGLIOSI: You are now looking at

:People-’s 56; black denimg, is that coxrect?

A Yes == no areas were found on these that 1

jeouild detect.
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Q What is this cirgle here, does that have any
significancae? ‘

A Yeus, those are arxeas which I thought had given
me a reaction, but I checked them over and I did not get
a reiction.

Q Incidentally, before you go any further, you
indi.catad‘ that the human components of blood break down

. when they are exposed to the aslements, is that correct?

A Yer, you have the reaction of the ultraviclet
t#diatim from the sun.
You also have the dilution by rain or other
watexr of the constituents, which would also give you a
leggening of the reaction.
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SB~L1 '- Q So that when you run your ouchterlony or however {
, you pronoupnce that word, you get a negative £for human blood,
'. | is that correct?

4' ' A Yeg, you get no reaction, and you would call it
negative.

Q What about benzidine, when blood is eéxposed to
. the elements for a long period of time, does that prevent

i : the henzidine reaction?
v - A It could. But it seems that benzidine lasts
- a Lot longer. ‘
I ' It reacts toé one drop of blood in about 260,000
" drops of watexr,; you can still get a reaction with benzidine,
- Q People 's 50 for identification, the velour =-
‘ L | vhatever it is -~ turtle-neck sweater or shirt, can you

- point out the marks or places where you got a positive
| benzidine on that?

15

16
A Yg:a. I have mine marked G-50. I presumsd this is

s | People 's 50 also?

.17

0 Q Yes, Peaople's 50.
3 :

O 2 j A I found an area in the right aleave which I
' have encircled.
» Q . In white?
A or attempted to encircle in white, as best I
| counia. '
‘. o | And also an area towards the upper portion of

o the left sleave also encircled in whigé‘

L

T
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Q You have pointed off all the areas now?
A Yes, I beljeve I did.
*] Directing your attention to one of these circles;|

here, there are about three holes, do you know how those

| holes were ¢aused?

A Yes, I cut those areas out on my analysis of thisg|

garment.
Q These holes were cauged by you, then?
A Yeag.

THE CQURT: Mr. Bugliosi, it is 12:00 o lclock.
MR. FITZGERALD: Could counsel approach the bench

1z | before the Court leaves?

THE COURT: Very well.

Ladies and gentlemen, do not converse with
anyone nor form or express any opinion regarding the case
until it is £inally submitted to you.

Tha jory is excused until 2:00 p.m.

Counsgel may apprceach the bench.

{(The following proceedings were had at the

| bench out of the ‘hea'u:ing of the Jury:)

MR. FITZGERALD: Susan Atkins is again complaining of
pain in her head. I wanted to let the Court kiow at this

i: time so maybe she could bé examined or somethiing over the

1 noon hour so there m-’t be a chance that we would lose time

this afternoon.

MR. SHINN: Your Honor, why don't we have her
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I transported back to sybil Brénd and have the doctors there

examine her.
THE COURT: You mean this aftermoon?

MR. SHINN: Yes, sir. I think this doctor that

L 2]

: examined her had not examined too many female inmates.

MR. FITZGERALD: I dorn't know what to do about it.
I just wanted to tell you hefore the break, that?s all.

THE COURT: All right.

Well, I will have to get whatever deputy

sheriff is in charxge.

MR, SHINN: We' have two hours, we have time.

THE COURT: All right.

MR. SHINN: Thank you.

THE COURT: The Court wlill recess until 2:00 o'clock.

(Whereupdix. a recess was taken to reconvene at
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